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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  5 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 17/2014 
Caràcter: ordinari 
Data: 17 de juliol de 2014 
Horari: 19.00 h a 20:20 h 
Lloc: Centre Cívic de Gràcia 
 
 
Assistents: 
 
Marta Farrés Falgueras, presidenta 
Pol Gibert Horcas, vocal del PSC 
Francisco Javier Martínez Jiménez, vocal de l’AV de la Serra d’en Camaró 
Jaume Selvas Casanovas, vocal de l’AV de Can Feu 
Salvador Tamborero Oribe, vocal de l’AV d’Arraona Merinals Can Gambús 
Teresa Llamas Frías, vocal de l’Agrupació de Veïns de Gràcia 
Albert Gusi Miró, vocal de les entitats culturals 
Marina Quelart Navarro, vocal de les entitats culturals 
Mercè Canalias Pons, vocal de les entitats culturals 
Daniel Casanellas de Haro, vocal de les entitats del grup altres entitats 
Antonio Hernandez Calvo, representant del PP (5%) 
Elisabeth Pineda Garcia, secretària delegada 
 
Altres assistents: 
 
Cristian Sanchez Garcia, regidor d’Espai Públic 
Núria Oliva Viles, tècnica de territori 
Públic assistent 
 
 
Absents: 
 
Felix Navarro Aymerich, vocal de les entitats de gent gran 
Jordi Argemi Alberich, vocal de les entitats esportives 
 
Excusen la seva absència:  
 
Quim Carné Jordana, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Lluís Perarnau Reyes, vocal d’ES 
Olga Acero López, vocal del PSC 
Isidre Vicente Rebull, vocal de les entitats culturals 
Martí Sala Roca, vocal de les entitats esportives 
Pilar Altarriba Vilarasau, vocal de les entitats del grup altres entitats 
Fernándo Fernández Moyano, vocal dels centres d’atenció primària 
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Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta anterior. 
2. Inversions per la neteja i recollida de brossa. 
3. Informació dels consells sectorials. 
4. Comunicacions. 
5. Torn obert de paraules. 
 
Atès que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, la presidenta, la Sra. Marta Farrés Falgueras 
declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de l’acta anterior 
 

La Sra. Marta Farrés demana si algú ha de fer esmena a l’acta anterior. Atès que no hi 
ha cap esmena, l’acta de la sessió del 2 de juny de 2014 queda aprovada per 
unanimitat. 
 
 

2. Inversions per la neteja i recollida de brossa 
 

La Sra. Marta Farrés presenta el Sr. Cristian Sanchez, regidor d’Espai Públic, que 
exposarà les inversions en neteja viària i recollida de brossa. 
 
El Sr. Cristian Sanchez explica que el canvi de maquinària ve motivat per l’envelliment 
de la flota actual, ja que tots els vehicles han superat amb escreix la seva vida útil. La 
inversió inclou un canvi de contenidors; els actuals han fet un bon servei, però cal 
considerar els elevats costos de manteniment i els canvis de tendència pel que fa al 
material de fabricació. Els contenidors metàl·lics requereixen més manteniment i els 
nous seran de plàstic. 
 
El Sr. Cristian Sanchez detalla els criteris de selecció del nou equipament: 
 

• Funcional, considerant les necessitats del servei. 
• Tècnic, buscant la millora tècnica i que l’operari treballi millor. 
• Ambiental, aquest aspecte ha esdevingut determinant ja que la normativa 

obliga a l’Administració a reduir el nivell de contaminació. En aquest sentit, el 
canvi d’equipament es va ajornar en espera de l’entrada en vigor de la 
normativa EURO VI. 

 
El Sr. Cristian Sanchez mostra el tipus de vehicles adquirits i n’explica les seves 
funcionalitats principals: 
 

• 20 recol·lectors de càrrega lateral amb major velocitat de treball i menys 
sorollosos. Disminueixen en 6 segons el temps de recollida, considerant que 
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Sabadell té aproximadament 6.000 contenidors, l’estalvi anyal és considerable. 
També s’ha tingut en compte la proximitat del fabricant, que té taller a Rubí i 
fàbrica a Tàrrega, per si hi hagués qualsevol problema. 

• 10 escombradores elèctriques que serveixen per netejar espais petits. Tot i la 
senzillesa, els aparells tenen nombrosos avantatges que permeten optimitzar el 
servei: no fan soroll; la bossa de recollida es pot llençar a qualsevol contenidor, 
tenen una dimensió reduïda i es poden maniobrar i transportar fàcilment. El 
proveïdor és una empresa catalana. 

• 12 miniescombradores autopropulsades que serveixen per netejar voreres, 
tenen la particularitat que el terra és transparent permetent a l’operari detectar 
elements d’obstrucció. Amb aquesta inversió es duplica la flota actual. La marca 
proveïdora és de Manresa, la carrosseria és catalana i el motor és marca 
Volkswagen. 

• 2 escombradores grans amb cabina que permetran netejar les voreres i recollir al 
mateix temps. S’utilitzaran sobretot per grans actes, per exemple per la neteja de 
la Festa Major. La flota actual no disposava de cap unitat d’aquesta maquinària. 
La proveïdora és una empresa catalana. 

• 7 hidronetejadores amb carrossat, menys sorolloses i amb millor qualitat de 
rentada que les actuals. La carrosseria és extraïble i es pot utilitzar per espargir 
sal o integrar-hi pales llevaneus en cas d’emergència. 

• 70 unitats de carretons d’escombrat manual, fàcilment maniobrables, disposen 
d’una tercera roda davantera amb fre i tenen un disseny més ergonòmic que els 
actuals. 

 
El Sr. Cristian Sanchez detalla la inversió en contenidors: 
 

• 1.859 unitats de fracció resta 
• 1.061 unitats de paper/cartró  
• 936 unitats de fracció envasos 
• 915 unitats de fracció orgànica 
• 930 unitats de fracció vidre 

 
I n’explica les principals característiques: 
 

• Els nous contenidors són de plàstic. 
• El contenidor de fracció resta (tapa grisa) serà l’únic que es podrà obrir i tancar. 
• Es retiren els actuals contenidors d’orgànica, els tipus iglú, els d’envasos 

lleugers i els de paper/cartró i es substituiran per contenidors tipus bústia. 
S’eviten els problemes que tenia la gent gran que no podia obrir la tapa. 

• Els nous contenidors només tenen una entrada, de manera que en ser més 
hermètics es generen menys olors. 

• El bolcat d’aquests contenidors és més ràpid perquè pesen menys i giren més. 
Són més fàcils de netejar. 

• Si s’espatllen o es cremen són més fàcils de reposar. 
• No hi caben bosses de mida industrial de manera que obliga a disminuir la mida 

dels residus. 
• El paper/cartró ha d’anar plegat de manera que es transporten més quilograms 

de matèria i s’elimina el problema actual de transport d’aire. 
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• Els contenidors aniran amb guies perquè quedin fixats després de la recollida 
• Els contenidors tenen un disseny més compacte i la idea és situar-los tots junts 

sempre que sigui possible, en aquest sentit cal considerar que hi ha llocs per on 
no passa el camió. 

 
Intervé la Sra. Marta Farrés demanant una mica de paciència en aquest sentit ja que 
amb els contenidors el tema és recurrent: tothom els vol a prop de casa, però no davant. 
 
El Sr. Cristian Sanchez informa que si la ciutat no fa bé el reciclatge és penalitzada pel 
que fa a subvencions. Afegeix que en els abocadors hi ha una sèrie d’inspectors que 
revisen els camions de reciclatge de les ciutats i que, en funció dels resultats, 
s’afavoreix o es penalitza l’accés a les subvencions. 

 
El Sr. Cristian Sanchez comenta que la inversió inclou també: 
 

• 459 contenidors de càrrega posterior fabricats amb material orgànic. 
• Una biotrituradora per tallar les canyes i les restes de poda. 
• Els 16 moto-carros actuals es substituiran per 8 bolquets elèctrics, 1 bolquet 

elèctric amb caixa d’alumini, 4 furgonetes elèctriques i 3 furgonetes dièsel. 
• S’adquireixen sense cost afegit per l’Ajuntament: 1 vehicle, 6 pales de neu i 3 

espargidores de sal. 
 
Les millores tecnològiques del nou equipament permeten un millor sistema de control i 
una major efectivitat en el treball. Afegeix el Sr. Cristian Sanchez que, a tall d’exemple, 
els contenidors van equipats amb sensors que permetran millorar-ne el rendiment. 
 
(19:40 Arriba el Sr. Jaume Selvas) 
 
Respecte als factors ambientals, el Sr. Cristian Sanchez detalla que l’actual flota de 
vehicles emet anualment unes 10 tones de diòxid de nitrogen i s’estima que amb la 
nova, l’emissió de diòxids de nitrogen pel mateix període de temps seria d’una tona. 
 
El calendari d’implantació dels nous equips serà progressiu però es preveu que l’últim 
trimestre de l’any s’incorporin els vehicles i a finals d’any estigui tot l’equipament 
instal·lat. 
 
L’avaluació econòmica de la inversió és de 14.893.005,81 €. El sistema de pagament és 
mitjançant l’avançament de la compra per part de l’empresa i l’Ajuntament pagarà la 
inversió en els propers 10 anys. 
 
La Sra. Marta Farrés obre un torn de preguntes. 
 
La Sra. Mercè Canalias pensava que es posaria el mateix sistema de recollida 
pneumàtica que hi ha al centre i pregunta per què no es fa. 
 
La Sra. Marta Farrés respon que per fer això caldria primer fer la central de recollida, ja 
que la que hi ha té una capacitat limitada. 
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El Sr. Cristian Sanchez explica que al centre es va poder fer perquè es van donar dos 
factors determinats: d’una banda, perquè estava construïda la central de recollida de 
l’Eix Macià i, d’altra banda, perquè hi havia una subvenció de la Unió Europea que 
cobria el 85% de la inversió, afegeix que el sistema de recollida neumàtica és molt car. 
 
El Sr. Albert Gusi pregunta si es crearà algun impost de recollida de residus. 
 
La Sra. Marta Farrés respon que el tema d’impostos no té res a veure amb la inversió. 
 
El Sr. Salvador Tamborero pregunta  què es farà amb els vehicles vells. 
 
El Sr. Cristian Sanchez respon que els vehicles són propietat de l’Ajuntament i que 
s’està estudiant quins són aprofitables i quins aniran a la ferralla. 
 
El Sr. Jaume Selvas pregunta si aquesta inversió estalviarà diners. 
 
El Sr. Cristian Sanchez respon que sí, ja que quan la maquinària és molt vella s’han de 
pagar moltes reparacions. 
 
La Sra. Mercè Canalias pregunta si variarà el rebut de les escombraries. 
 
El Sr. Cristian Sanchez respon que no, que això és una inversió de l’Ajuntament. 
 
La Sra. Teresa Llamas pregunta si aquestes màquines arribaran als barris. 
 
El Sr. Cristian Sanchez respon que s’ha duplicat el nombre d’escombradores que són 
maquines destinades a la neteja de les voreres petites que són les típiques dels barris. 
 
La Sra. Marta Farrés afegeix que si algú vol saber més sobre el calendari d’implantació 
pot demanar informació al districte. 
 
El Sr. Cristian Sanchez diu que la implantació es compaginarà amb els coordinadors i 
tècnics de districte.  
 
El Sr. Albert Gusi pregunta si es tornaran a repartir cubells petits de reciclatge. 
 
El Sr. Cristian Sanchez respon que no, perquè són actuacions diferents. 
 
La Sra. Mercè Canalias pregunta si es mantindrà l’actual horari de recollida i afegeix 
que en alguns punts es forma un veritable enrenou. 
 
El Sr. Cristian Sanchez diu que la programació de recollida està programada per 
districtes i que s’intenta no fer tant soroll a la nit. 
 
La Sra. Marta Farrés afegeix que el soroll es nota més a l’estiu perquè es tenen les 
finestres obertes. 
 
En no haver-hi més preguntes, la Sra. Marta Farrés agraeix l’assistència del Sr. Cristian 
Sanchez i dóna pas al següent punt de l’ordre del dia. 
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(19:55 Marxa el Sr. Cristian Sanchez) 
 

 
3. Informació dels consells sectorials 
 

La Sra. Marta Farrés explica que hi ha hagut Consell d’Esports, però que en no haver-hi 
la representant, la Sra. Pilar Altarriba, no hi ha informació del mateix. 
 
 

4. Comunicacions 
 

La Sra. Marta Farrés informa que no hi ha comunicacions. 
 
 

5. Torn obert de paraules 
 
El Sr. Gusi pregunta com està el tema de la font avariada de la plaça del Treball. 
 
La Sra. Marta Farrés respon que l’avaria no està a la font, sinó que cal obrir una rasa i 
empalmar el tub i que està pendent de pressupost. 
 
El Sr. Gusi pregunta si mentrestant es perd l’aigua. 
 
La Sra. Marta Farrés respon que l’aigua està tallada fins que es repari. 
 
La Sra. Teresa Llamas pregunta pels següents temes: la instal·lació dels jocs infantils, la 
reparació de la vorera del carrer de Fiveller, el solar del carrer de Sant Ferran i si la 
revista Sabadell A prop no s’ha repartit. 
 
La Sra. Marta Farrés i la Sra. Elisabeth Pineda responen que la instal·lació dels jocs 
infantils està pendent de pressupost i que es reclama el tema de la vorera del carrer 
Fiveller.  
 
La Sra. Elisabeth Pineda respon que el tema del solar del carrer de Sant Ferran està en 
tràmit i que s’acaba de fer un nou requeriment. 
 
La Sra. Marta Farrés i altres membres indiquen que tampoc han rebut la revista, 
determinant que potser encara no s’ha repartit. 
 
La Sra. Marina Quelart informa que tocant a rambla d’Ibèria, davant les casetes de la 
Plaça del Sol s’està deteriorant l’asfalt i ja hi ha un bon forat. 
 
La Sra. Marina Quelart pregunta si hi ha subvencions per entitats destinades a la 
rehabilitació de blocs. 
 
La Sra. Marta Farrés respon que aquestes subvencions depenen de la Generalitat i 
l’Agència Catalana de l’Habitatge. Afegeix que generalment estan destinades a la 
instal·lació d’ascensors i a l’eficiència energètica dels edificis i que segurament no n’hi 
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hagi ara per manca de recursos. Li aconsella que es dirigeixi a VIMUSA on la podran 
informar més adequadament. 
 
El Sr. Jaume Selvas pregunta pel mirall que va demanar d’instal·lar al carrer de 
Sobarber cantonada amb el carrer de Jacquard i explica que davant la cimentera hi ha 
un forat a la calçada considerable. 
 
La Sra. Mercè Canalias demana si s’ha fet alguna cosa per reduir la velocitat ja que no 
hi ha mai vigilància i es pot produir un accident. 
 
La Sra. Marta Farrés respon que per instal·lar el cotxe patrulla amb radar cal que l’indret 
tingui unes determinades mides. 
 
El Sr. Salvador Tamborero presenta la Sra. Lourdes Portagran que el substituirà com a 
vocal del consell. 
 
La Sra. Lourdes Portagran del públic assistent, es queixa que els residus municipals 
voluminosos s’acumulen durant setmanes en els contenidors i ningú els recull. 
 
La Sra. Mercè Canalias pregunta si no es pot multar la gent que deixa els residus 
municipals voluminosos. 
 
La Sra. Marta Farrés respon que primer cal enxampar-los. Afegeix que hi ha gent 
incívica perquè l’Ajuntament ofereix un servei gratuït de recollida de els residus 
municipals voluminosos i no l’utilitzen. S’enviarà per mail als vocals el telèfon de 
recollida gratuïta de voluminosos. 
 
La Sra. Lourdes Portagran es queixa dels gossos que deixen solts i sense morrió als 
parcs infantils. 
 
La Sra. Marta Farrés li respon que concreti el lloc i l’hora al districte, perquè en aquests 
casos es pot multar. 
 
La Sra. Lourdes Portagran es queixa de l’acumulació de carretons de supermercats al 
barri. 
 
La Sra. Marta Farrés li respon que concreti els llocs al districte, perquè periòdicament es 
fa recollida de carrets. 
 
La Sra. Lourdes Portagran informa de la presència de rates al barri. 
 
La Sra. Marta Farrés li respon que comuniqui l’indret al districte, que ho remetrà a Salut. 
 
La Sra. Lourdes Portagran demana què cal fer amb les motos abandonades al barri. 
 
El Sr. Albert Gusi destaca que, en aquest sentit, l’actuació del Síndic de Greuges va ser 
molt ràpida. 
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El Sr. Albert Gusi informa que a la plaça davant del Mercadona hi ha una boca de reg 
que perd aigua. 
 
El Sr. Francisco Javier Martinez informa que a la carretera de Terrassa hi ha arbres que 
les branques estan gairebé tocant a terra i s’han de podar. 
 
El Sr. Antonio Hernández informa també que s’ha canviat la freqüència del semàfor que 
hi ha just a la baixada del Mercadona i és perillós. 
 
La Sra. Marta Farrés respon que el districte en pren nota i s’avisarà perquè es 
sincronitzi. 
 
La Sra. Teresa Llamas comenta que en l’últim consell es va dir que es faria reunió amb 
la TUS pel tema de les línies de bus i demana informació. 
 
La Sra. Elisabeth Pineda respon que no ha tingut retorn, que s’informarà del tema i li 
traslladarà. 
 

Finalitzades les intervencions la presidenta, la Sra. Marta Farrés, recorda que s’enviarà un 
missatge electrònic amb els telèfons de contacte durant el mes d’agost. Desitja bones 
vacances a tots els assistents al consell i aixeca la sessió, de la qual, com a secretària 
delegada, estenc aquesta acta. 
 
La secretària delegada     Vist i plau 

La presidenta 
 
 
 
 


